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A kábelgyárba költözik a dorozsmai bázis 

Centralizáció a színházban is 

Korogna! Károly: A k o r á b b i sz ínház- és v á r o s v e z e t é s nem fog la lkozo t t 
megfe le lő m ó d o n fon tos k é r d é s e k k e l , így e g y s z e r r e minden a mi n y a k u n k b a 

s z a k a d t . (Fotó: Karnok Csaba) 

Centrali-
z á l t a b b , 
ö s s z e f o -
go t t abb és 
á t l á t h a -
t ó b b i r á -
n y í t á s r a 
t ö r e k s z i k 

Korogna i Károly , a sze-
gedi t eá t rum igazga tó ja , 
ezért a l a p v e t ő s t rukturá-
lis vá l tozások v a n n a k fo-
l y a m a t b a n a s z í n h á z i 
k o n g l o m e r á t u m b a n . 
Ezekről , a v e l ü k ö s s z e -
f ü g g ő személy i vá l tozá -
sokról , a műsor te rv mó-
dosulásáról és a s zabad-
téri millenniumi évadjá ró l 
kérdeztük a direktort . 

- Mit jelent a mostani 
összevonás a már évek óta 
összevont intézményként 
emlegetett színház és sza-
badtéri működésében? 
- Teljesen értelmetlen kü-

lön struktúrával működtetni a 
két intézményt. Tudomásul 
kell venni, hogy ugyan való-
ban más speci f ikumokkal 
rendelkezik a színház és a 
szabadtéri, de mindkettő jól 
működtethető egy struktúrá-
ban, egy menedzsmenttel . 
Nem véletlen, hogy a város 
már korábban úgy döntött, 
hogy a két intézménynek azo-
nos legyen a vezetője. A sza-
badtéri ezután is saját, önálló 
finanszírozással rendelkezik, 
az összevonás csak a me-
nedzsmentet érinti. A kórus, a 
zenekar, a műszak és a fel-
lépő művészek ezentúl sem 
az alapbérükért kötelesek dol-
gozni nyári szabadságuk ide-
jén a szabadtérin. 

- Megszűnnek a Deák Fe-
renc utcai szabadtéris iro-
dák? 
- Ezentúl nem tartunk fenn 

különálló épületeket, két ap-
parátust. Az összevont igaz-
gatóság teljes egészében a 

színház épületében kap he-
lyet. A Dózsa György utcából 
ide költözik a gazdasági hiva-
tal is, hiszen a könyvelés is 
közös lesz. A szabadtérivel 
össze függő fe ladatokat a 
színház munkatársaival 
együttműködve egy szűk tit-
kárság is el tudja majd látni. 
A lényeg: centralizáltabb, 
összefogottabb és átláthatóbb 
irányításra törekszem. 

- Ennek személyi követ-
kezményei is vannak: Ko-
vács Ágnes, a szabadtéri 
igazgatóhelyettese már 
megkapta a felmondóleve-
lét. Miért? 
- Megpróbál tam együtt 

dolgozni Kovács Ágnessel. 
Sikerült is egy ideig, de kide-
rült, hogy ő egy másik érát 
képvisel. Nem tudtam elfo-
gadtatni vele, hogy más idők 
jöttek el, másként működik 
már a színház, és ez nem ér-
zelmi kérdés, hanem ész-
szerűség. 
" - Úgy hallottam, meg-

szűnik a színház dorozs-
mai telephelye. 
- A dorozsmai színházi 

objektum - ahol díszletraktá-
rak, a szabadtéri nézőterét és 
színpadszerkezetét befogadó 
hangár, asztalos-, lakatos-, 
szobrász- és festőműhelyek 
találhatók - rendkívül kor-
szerűtlen, óriási költséggel le-
hetne csak felújítani. Ezért 
helyette megpróbáltunk egy 
olyan korszerű objektumot ta-
lálni a városon belül, ahová 
csak át kell költöznünk. A 
volt kábelgyár területe kivá-
lóan alkalmas erre a célra. 
Első lépésként a több száz-
millió forintot érő, mintegy 

ötvenezer tételből álló, az ál-
datlan körülmények miatt 
végveszélybe került jelmez-
raktárunkat költöztetjük át az 
egyik száraz, fűthető kábel-
gyári épületbe. A következő 
lépés egy korszerű díszletrak-
tár, majd egy megfe le lő 
műhelycsarnok létrehozása 
lehetne ezen a bérelt terüle-
ten. 

- Anyagilag mit jelent a 
színház számára ez az 
ügylet? 
- A dorozsmai terület el-

adásából befolyó, remél-
hetőleg jelentős összeget cél-
támogatásként kapná vissza 
az önkormányzattól a szín-
ház. Ezt a pénzt az említett 
fejlesztésekre fordítanánk. A 

gépparkunkat is fel kellene 
újítani, szeretnénk létrehozni 
egy komoly designstúdiót is. 
így nemcsak magunknak, ha-
nem más színházaknak is 
gyárthatnánk díszleteket . 
Olyan vállalkozásokba fog-
hatnánk, amelyek pénzt hoz-
hatnának a színháznak. 

- Arról is hallani, hogy az 
évad végén bezárják a ka-
maraszínházat. Igaz ez? 
- A kamaraszínház való-

ban olyan állapotban van, 
hogy sürgősen teljes felújítás-
ra szorul. Mivel az épület-
szerkezethez is mindenképp 
hozzá kell nyúlni, akár próba-
termet is ki lehetne ott alakí-
tani. Ehhez mindenképp ön-
kormányzati hozzájárulásra 

van szükség. Úgy látom, a 
város vezetésében megvan a 
szándék erre, de azt is tudom, 
hogy nem áll rendelkezésére 
olyan pénzösszeg, amivel a 
felújítást most meg lehetne 
kezdeni. 

- Mennyi pénzre lenne 
szükség? 
- Nem szeretnék felelőtle-

nül becslésekbe bocsátkozni, 
de azt gondolom, egymilliárd 
forintnál valószínűleg nem 
kerülne többe. Közben a 
nagyszínház teljes színpad-
technikáját és a teherliftet is 
fel kellene újítani. A korábbi 
színház- és városvezetés nem 
foglalkozott megfelelő mó-
don ezekkel a fontos kérdé-
sekkel, (gy egyszerre minden 

a mi nyakunkba szakadt. A 
kamaraszínház fe lúj í tásá t 
elsősorban nem önkormány-
zati pénzekből tervezzük, ha-
nem központi támogatásért is 
pályázunk. Ha a Tantusz 
Művelődési Házzal kapcso-
latban a Matávval kötött 
egyéves szerződésünk hosz-
szabb távú együttműködéssé 
válhatna, akkor egy-két évad-
ra megfelelő hely állna ren-
delkezésünkre a kamaraszín-
ház kiváltására. 

- Decemberben elmaradt 
a bérleti műsortervben 
szereplő Hókirálynő című 
mesejáték bemutatója, he-
lyette A dzsungel könyvét 
láthatta a közönség. A 
februárra tervezett Lear 
király-premier sem szere-
pel a jövő havi műsornap-
tárban. Mindkét darabra 
pályázati pénzeket is nyert 
a színház, és a bérlettulaj-
donosok is joggal kifogá-
solhatják, hogy nem lát-
hatják az ígért produkció-
kat... 
- A Lear király azért ma-

rad el, mert a címszereplő egy 
korábbi előadás során olyan 
súlyos fegyelmi vétséget kö-
vetett el, hogy az után nem 
láttam biztosí thatónak az 
előadás biztonságos lebonyo-
lítását az ő szereplésével. A 
darab rendezője, Telihay Pé-
ter viszont csak az eredeti for-
mációban, az eredetileg terve-
zett főszereplővel tudta el-
képzeli a produkciót. Ebben 
az ultimátumszerű helyzetben 
úgy döntöttem, a színház ér-
dekében inkább nem vállal-
kozunk erre a produkcióra. 
Mindkettőre a Nemzeti Kul-

turális Alapítványtól kaptunk 
támogatást, szerencsére volt 
rá lehetőségünk, hogy módo-
sítást kérjünk. így a Hóki-
rálynő helyébe lépő márciusi 
bemutatónkra. A padlásra és 
a prózai tagozat Don Carlos-
produkciójára használjuk fel 
a támogatást. 

- A szabadtéri évad általá-
ban augusztus 22-23-án 
be szokott fejeződni; az 
idei műsorterv szerint a 
millenniumi szezon ha-
marabb indul, és szeptem-
ber 9-én tartják az utolsó 
előadást. Miért? 
- A városvezetés igénye 

volt ez. Nagyon tetszik az öt-
let, de tartok tőle, hogy az 
évadhosszabbítással járó költ-
ségvonzatok megnehezítik a 
kivi telezhetőséget . Másik 
probléma, hogy a West Side 
Story alkotóstábja a tervezett 
időben mégsem tud rendelke-
zésünkre 'állni, így minden-
képp a korábbi gyakorlathoz 
kell hűnek maradnunk, és 
programmódosításra kénysze-
rülünk. 

- Már hírül adtuk, hogy a 
színház menedzsmentje je-
lentősen átalakult az utób-
bi hetekben. Miért szűnt 
meg az igazgatóhelyettesi 
munkakör? 
- Az a pozíció, amit Pataki 

Andrásnak kitaláltunk, nem 
vált be. Tavaly, az induláskor 
úgy gondoltam, kell egy ügy-
vezető igazgató magam mel-
lé, de kiderült: minden szálat 
egy kézben kell tartanom ah-
hoz, hogy tökéletesen átlát-
hassam az intézmény műkö-
dését, és jól dönthessek a leg-
fontosabb kérdésekben. Nem 
volt közöttünk feszül tség 
emiatt, hiszen a megállapodá-
sunk is arról szólt, ha nem vá-
lik be ez a munkakör, akkor 
András korábbi balettigazga-
tói munkáját folytatja tovább. 

Hallási Zsolt 

Iparosbál volt 
Szegeden 

M u n k a t á r s u n k t ó l 
Szombaton a Kék Csillag-

ban rendezte meg a Szegedi 
Ipartestület a mindig nagy 
népsze rűségnek ö rvendő 
iparosbál t . A tar jáni Kék 
Csillag nemrégiben átadott, 
f r i s sen fe lú j í to t t emele t i 
nagyterme is a szegedi mes-
terek munkáját dicséri. Kül-
lemében immáron felveheti 
a versenyt a város többi bál-
termével. 

A régi szegedi iparos csa-
ládok, az összeszokott baráti 
t á rsaságok minden esz-
tendőben hagyományosan 
j anuá r utolsó szombat ján 
tartják zenés-táncos összejö-
vetelüket. A mulatságot Pál-
völgyi Zoltán, a Szegedi 
Ipartestület elnökének beteg-
sége miatt a szervezésben 
rendszeresen oroszlánrészt 
vállaló Ribizsár Péter alel-
nök nyitotta meg. Mint min-
dig, a zenéről ezúttal is a 
MOM Trió, Molnár Gyula 
zenekara gondoskodott . A 
svédasztalon kfnált menü bi-
zonyára emlékezetes marad 
a vendégek számára, akik a 
Bácskai jércemellből éppúgy 
szedhettek, mint a Vörösbo-
ros marhalábszárpörköltből, 
vagy a Vadász módra ké-
szült sertésjavából. 

Könyv-
bemutató 

M u n k a t á r s u n k t ó l 
Kaposi Márton „Filozófu-

sok és filológusok" című kö-
tetét mutatják be február 3-
án 16 órától Budapesten az 
í rók Könyvesbo l t j ában 
(Andrássy út 45.). A könyv-
bemutató vendégei: Bárányi 
Ferenc, Sallay Géza és Ta-
kács József. 

mm 

MÁR 299 000 FT* 
BEFIZETÉSÉVEL 

ELVIHETI! 

Rendkívül kedvező feltételek-

kel vásárolhat ideális autót, 

hiszen a Skoda Felicia mi-

nősége és gazdaságossága 

* Fefca 13 IX esetén. (A képen extra felszeietaégű modell látható.) 
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most előnyös pénzügyi felté-

telekkel párosul. További rész-

letekről érdeklődjön márkake-

reskedéseinkben. 
SKODA. VÁLTSON VELÜNK 

S K O D A M Á R K A K E R E S K E D É S E K : 

IKESZ Autócentrum 
6724 Szeged, Kossuth L. Stg. 112. Tel.: (62) 471-200 Tel./Fax: (62) 471-242 

Teletext 624. oldal Internet: www.matav.hu/uzlet/ ikesz 

Vass Autó 
6600 Szentes, Csongrádi út 36. Tel.: (63) 400-193 Tel./Fax: (63) 314-222 

Max. nulla? Sőt! 2000-ben mínusz nulla! A Westel 900-nál ez is tehetséges Egyre kevesebbéri egyre 

többet kínálunk számoljon vetőnk! Minden díjcsomagban csökkentettük 

a havidíjat. Havonta több száz. akár 3000 Forintos megtakarítással CSOpOTtOS 

kedvezményt kínálunk*, és mostani új. másodperc alapú 

számlázás**, a iTOHflCíffQ ketyeg. Érdemes lesz mihamarabb 

beszerezni egy jó mobilt, nehogy lecsússzon róla... 

MAGYARORSZÁG PIACVEZETŐ MOB ILSZOLGÁLTATÓJA 

• A keArezmény ö • n t n értendő az egy számlán lévő előfizetésekre, amelynek méneké nem haladhatja meg 
az adolt hónapban számlázon lorgalmi díjak összegéi 
- Ha 3 másodpercen belül megszakítja a Mvist. a beszélgetés díjmentes A 3 mp-nél hosszabb 
de 30 mp-nél rövidebb hívások esettn 30 mp-et számlázunk. A harmincadik mp ulán a jSjszdmdAs másodperc alapú 
Torábbi fettételek és tnkrrmáctó 1230 (csak a Westel 900 hátőzatáből hívható - díjmentesen). 
245-9210. iU az üzletekben 
www.rvestel900.hu 

http://www.matav.hu/uzlet/ikesz
http://www.rvestel900.hu

